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[Kaj Hansen.] 
det drejer sig om. Man siger, at den forventede 
afdæmpning af lønstigningerne og den fortsat 
høje ledighed i sig selv kan virke dæmpende på 
igangsættelserne. Og så siger man, at disse fak- 
torer også ligger bag den beregningsmæssige 
antagelse om et samlet påbegyndelsesniveau på 
kun godt 30.000 lejligheder årligt i perioden 
1978-1980, altså man fremskriver disse udvik- 
lingstendenser helt til 1980. Det vil altså sige, 
at det fortsat er 10.000 under boligforligets 
målsætning. 

Så vil jeg gerne sige, at det er klart, at rege- 
ringen og socialdemokratiet ikke er eneansvar- 
lige for dette, eftersom det er et forlig med 
andre partier, men man må da kunne fore- 
holde disse partier, at det, man vedtog, må der 
også være vilje til at være med til at løse. Og er 
der ikke denne vilje til stede fra de andre for- 
ligspartiers side, så må konklusionen da være, 
at socialdemokratiet vel ikke på alle andre om- 
råder skal bøje sig for de forligsparter, som 
faktisk ikke vil være med til at opfylde den 
målsætning, som de sammen med regeringen 
og socialdemokratiet selv har sat. 

Boligministeren (Helge Nielsen): 
Jeg kan forstå, at det er regnefejlenes dag i 

dag. FØrst vil hr. Kaj Hansen påstå, at der kun 
er bygget 50 pet. af de 40.000 lejligheder, og at 
50 pet. af 40.000 er 27.000; det var det ikke, 
da jeg gik i skole, hr. Kaj Hansen. 

Dernæst vil jeg godt henvise til »Nyt fra 
Danmarks Statistik«, som også hr. Kaj Hansen 
får tilsendt. Dér er de tal, jeg har bygget på. 
Hr. Kaj Hansen kan bare slå op på side 1 og 
se, at ultimo september 1976 var antallet 
27.971, og der er bygget nogle siden 1. oktober, 
og der bliver stadig væk bygget nogle. Jeg reg- 
ner altså med, at de tal, som jeg opgav, sidst 
vi havde denne debat, stadig væk er de kor- 
rekte tal og ikke de tal, som hr. Kaj Hansen 
her prøver at uddrage af redegørelsen fra de 
økonomiske vismænd. Pr. 1. oktober var der 
29.000, det er over det tal, som hr. Kaj Han- 
sen siger er tallene pr. år. 

(Kort bemærkning). 
OrdfØreren for forslagsstillerne (Kaj Hansen) 

(DKP): 
Jeg tror ikke, det så meget er en regnefejl, 

det drejer sig om, det kunne jo godt være, det 
var en hørefejl. 

Jeg sagde, at hvis boligproduktionen kom- 
mer ned på 27.000 i 1977, så er det en halve- 
ring af boligproduktionen i forhold til, hvad bo- 
ligproduktionen var før boligforliget af 1974.1 
de sidste 4 år fØr boligforliget af 1974 blev der 
bygget mellem 50.000 og 55.000 lejligheder år- 
ligt, og så kan enhver regne ud, at hvis vi kom- 
mer ned på 27.000 lejligheder, er det en halve- 
ring, der er tale om. 

Jeg har ikke bestridt tallene for 1976 et ene- 
ste øjeblik. Nej, det, jeg sagde, var, at i begyn- 
delsen af 1977 vil vi komme ned på 30.000 
eller derunder. Det blev bestridt af boligmini- 
steren. Men nu har vi jo formandskabets ord 
for, at det nok ikke er helt galt, hvad jeg sagde 
dengang. 

Boligministeren (Helge Nielsen): 
Jeg ved ikke, om det var hr. Kaj Hansen, 

men ellers var der en anden ordfører, der i 
1975 også henviste til vismændenes tal for 
1976. Hr. Kaj Hansen har heroppefra erklæret, 
at de ikke var rigtige. Jeg håber heller ikke, at 
vismændenes tal for 1977 bliver rigtige. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Forslagets overgang til anden (sidste) be- 
handling 
vedtoges uden afstemning. 

Fjerde næstformand (Poul Dam): 
Jeg foreslår, at forslaget til folketingsbeslut- 

ning henvises til boligudvalget. Hvis ingen gør 
indsigelse mod dette forslag, betragter jeg det 
som vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Der er ikke mere på dagsordenen. 

Fra 17 medlemmer har jeg modtaget anmod- 
ning om, at den af undervisningsministeren i 
går givne redegørelse om karaktergivning i fol- 
keskolen må blive sat til forhandling i tinget 
om muligt fredag den 10. december. Sagen vil 
herefter komme til forhandling fredag den 10. 
december 1976. 

Der er foretaget ændringer i følgende ud- 
valg: 

Arbejdsmarkedsudvalget (1/12 76): 
Udtræder: Bertel Haarder 
Ny stedf.: Elsebeth Kock-Petersen 
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Landbrugs- og liskeriudv. (1/12 76): 
Udtræder: Ove Jensen 
Ny stedf.: Dohrmann 

Arbejdsmarkedsudvalget (2/12 76): 
Udtræder: Arentoft 
Nyt medlem: Glensgård 

Erhvervsudvalget (2/12 76): 
Udtræder: Poul H. MØller 
Ny stedf.: Jens Møller 
Udtræder: Haunstrup Clemmensen 
Nyt medlem: Ninn-Hansen - 
Udtræder: Ninn-Hansen 
Ny stedf.: Poul Schlüter 
Udtræder: Aase Olesen 
Ny stedf.: Svend Haugaard 
Udtræder: Nauerby 
Nyt medlem: Glistrup 
Udtræder: Helge 
Nyt medlem: Voigt 
Udtræder: Bach 
Ny stedf.: Kirsten Jacobsen 

Skatte- og afgiftsudvalget (2/12 76): 
Udtræder: Karl Nielsen 
Nyt medlem: Hjortnæs 
Udtræder: Erling Olsen 
Ny stedf.: Karl Nielsen 

Folketingets næste møde afholdes i dag, 
torsdag den 2. december, kl. 17.30 med fØl- 
gende dagsorden: 

Fremsættelse af lovforslag. 

MØdet hævet kl. 15.52. 


